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Saksutredning til Norges Skytterstyre 
Møtedag: 20. september 2021 
Saksnummer: 72/2021 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 
Referanse: Møte i Norges Skytterstyre 12. august 2021 

 
Saksopplysninger 
Møteprotokoll fra styremøte 12. august 2021 ble utsendt til styret på e-post med 
merknadsfrist 16. august. Etter dette ble protokollen sendt ut til digital signering, og er nå 
signert av samtlige.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Protokollen for styremøte 12. august 2021 godkjennes.  
 
 
 
  



Saksutredning til Norges Skytterstyre 
Møtedag: 20. september 2021 
Saksnummer: 73/2021 
Sak: Prosjekt «Pangstart» - prioritering 
Kompetanse: Skytterboka kap. 1.400 
Referanse: DFSU 8/2021, styresak 67/2021, DFSU 12/2021 

 
Saksopplysninger 
Norges Skytterstyre behandlet saken 12. august, og ga føringer for videre behandling i DFSU. 
DFSU bes komme med innspill i saken. Norges Skytterstyre skal vedta tiltak på sitt møte i 
september.  
 
Korona-pandemien har gjort det vanskelig for skytterlagene å drive ordinær aktivitet. 
Administrasjonen har gjennom vinteren og våren sett på hvilke tiltak som bør iverksettes så 
fort samfunnet åpner opp igjen og vi kan drive skyteaktivitet som vanlig. Prosjektet har fått 
tittelen «Pangstart».  
 
Norges Idrettsforbund planlegger en kampanje kalt «Tilbake til idretten» som skal 
gjennomføres i uke 38 og 39 2021. Dette er en bred massemønstring hvor målet er at 
idretten skal starte opp igjen. Her kan man forvente at mange idretter vil gå offensivt til 
verks for å hente tilbake gamle aktive og rekruttere nye. Les her om «Tilbake til idretten»: 
https://www.idrettsforbundet.no/nyheter/2021/norsk-idrett-planlegger-gjenapningskampanjen-
tilbake-til-idretten/  
 

Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen mener at det bør iverksettes tiltak som skal bidra til at skytterlagene 
gjenopptar normal aktivitet så fort som mulig. DFSU bes sette opp en prioritert liste over 
tiltak i denne sammenhengen. Det kan forventes et tak på 500 000 kr i høst, samt nye 
500 000 kr våren 2022. I tillegg sitter vi med et overskudd fra landslotteriet på rundt 500 000 
kr som kan brukes på styrking av det lokale stevnetilbudet for ungdom under 18 år.   
 
Som tidligere illustrert er det frafall i alle klasser etter snart 2 år med pandemi. DFSU og 
administrasjonen var spesielt bekymret for frafallet i seniorklassene da dette er klassene 
som innehar mange av ildsjelene som bidrar i rekrutteringsarbeidet. Både disse og 
ungdomsklassene trenger noe å se frem til og ha glede av å delta på i kommende periode. 
Videre er det tidligere foreslått utforming av markedsføringsmateriell, gjennomføre 
kampanjer i ulike medier, samt informere om «Pangstart» på alle kurs og samlinger i regi av 
DFS for å understøtte tiltakene.  
 
For å få til dette må tiltak iverksettes, og DFSU bes sette opp en prioritert liste over tiltakene. 
I lista under ligger forslag over tiltakene som kan prioriteres.  

• Fortsatt sterk satsning på skyteskole 1 og 2 hvor økt sats på Skyteskole 1 og 2 allerede er 
iverksatt.  

o Motivere for skyteskole for ulike grupper (foreldre, jegere, studenter, osv.). 
• Kickoff-webinar med fokus på hva «Pangstart» er, og hva lag og samlag kan gjøre.  
• Motivasjonskampanjer rettet mot instruktører og tillitsvalgte.  
• Gjennom hele perioden å ha “Pangstart” som fokus på instruktørkurs, lederkonferanser samt 

andre kurs og samlinger, inkludert temadager for foreldre. 

https://www.idrettsforbundet.no/nyheter/2021/norsk-idrett-planlegger-gjenapningskampanjen-tilbake-til-idretten/
https://www.idrettsforbundet.no/nyheter/2021/norsk-idrett-planlegger-gjenapningskampanjen-tilbake-til-idretten/


• Nasjonal hjemmebanekonkurranse høsten 2021 og våren 2022 (Nammo-cup): 
o Budsjett 200 000 kr.  
o Hvordan: 1 eller flere runder og flere uker i okt/nov/des. Må arrangeres på lagsnivå. 

 Premiering med fokus på bredde. 
o Mål: få med flest mulig skyttere i alle aldere. 
o Nasjonal hjemmebanecup på 15 meter for alle klasser i oktober-november. 
o Motivasjonspremie for å få lag til å delta på Nammo-cup 
o Barometer på oppslutning i samlag? 

• Nasjonalt hjemmebanemesterskap vinteren 2022: 
o Budsjett 300 000 kr.  
o Premiering: Beste 
o Hvordan: 1 runde som skytes over 7-10 dager. Fullt fokus på dette arrangementet 

over hele landet i konkurranseperioden. Det kåres nasjonale mestere i hver 
mesterskapsklasse. Må arrangeres på samlagsnivå. Samlag som arrangerer, bør få et 
økonomisk bidrag. Evt. kan man også sette opp fordelingsnøkler basert på 
oppslutning for å motivere samlagene til å få med flest mulig skyttere.   
 Arrangementsbidrag på 5.000-10.000 kr. Pluss et bidrag opp mot deltakelse i 

samlaget (5.000 kr pr. 50 deltaker).  
 Premieavgift for skyttere: 50 kr ungdom, 100 kr senior/veteran 
 Arrangementsavgift for skyttere: 0kr for alle (Arrangementsbidraget kan 

eventuelt dekke dette, slik at det blir billigere for deltakerne). 
o Mål: Trigge ildsjelene våre til å ha noe å jobbe frem imot.  

• LS 2022:  
o Formidle suksesshistorier fra lag som har lykkes på DFSU-stand, LS-treffet, 

arenaspeaker osv.  
o Det bør også gjennom vinteren være ekstra fokus på at det skal arrangeres 

Landsskytterstevne i 2022. Lag og samlag bør sette seg som mål å sende flest mulig 
skyttere.  

o Oppfordre skytterlag til motivere medlemmene til LS-deltakelse. For eksempel ved å 
dekke arrangementsavgiften for skyttere. 

• Gi bidrag til motivasjonskvelder i samlag.  
o Tanken er å motivere ildsjeler og skyttere til å komme tilbake til skytebanen. Man 

kan for eksempel be inn profilerte skyttere eller andre som kan skape entusiasme. 
• Oppfordre til en «skytingens dag» innendørs på skytebanen. 

o Budsjett 10 000 kr.  
o Råd og tips til en vellykket åpen dag/helg. 
o Div. maler (invitasjon, kampanjer, osv.). 
o Brosjyre/profileringsmateriell: «Hvordan komme på banen igjen?» 
o Motivere til å invitere «gamle» skyttere. 
o Over flere dager? 

 
Et annet forslag som kom opp i Norges Skytterstyre er å ansette prosjektledere i landsdelene 
som har som hovedoppgave å gjenskape aktivitet i sine områder. Dette har en betydelig 
kostnadsramme, men kan kanskje være styrkende der hvor det er mangel på ildsjeler som 
kan ta den samme rollen.  
 
DFSU behandlet saken i sitt møte 8. september. Her ble det blant annet diskutert bruk av 
midlene fra Landslotteriet med formål å «styrke den lokale stevneaktiviteten» for 
aldersgruppen under 18 år. Det ble også diskutert konkrete tiltak relatert til å motivere alle 
ildsjelene i organisasjonen, som er viktig for å få i gang aktiviteten i hele landet.  
 



Referat fra møtet er ikke klar, leder i DFSU vil gå gjennom andre mulige tiltak i styremøtet.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar følgende prioritering for prosjekt «Pangstart»: 

1. Økte satser på skyteskole er allerede iverksatt, og vil være gjeldende ut året.  
2. Nammo-cup 15 meter hjemmebaneskyting (høst 2021) 
3. Nasjonalt hjemmebanemesterskap (vinter 2022)  
4. Engasjere profilerte skyttere for å holde kurs og motivasjonskvelder i samlag.  
5. Oppfordre til å gjennomføre «skytingens dag» innendørs på skytebanen. 

 
Disse tiltakene er innenfor budsjettrammen. I tillegg vil tiltak som webinar og ulike 
motivasjonskampanjer være mindre kostnadskrevende og iverksettes av administrasjonen.  
 
  



Saksutredning til Norges Skytterstyre 
Møtedag: 20. september 2021 
Saksnummer: 74/2021 
Sak: Klassesetting fra 1. oktober 2021 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 7 
Referanse: Skyttertinget 2019, Norges Skytterstyre sak 90/2020 og Skytterboka 7.190 

 
Saksopplysninger 
Saken gjelder ny klassesetting gjeldende fra 1. oktober 2021 til 30 september 2022, jfr. 
Skytterbokas 7.190.  
 
Etter at det har vært to sesonger som har vært svært mye preget av koronasituasjonen, velger 
administrasjonen innledningsvis å repetere reglementet som startet med vedtak på Skyttertinget 
2019. Dette også fordi Skytterkontoret får flere henvendelser fra skyttere som ikke har fått med 
seg det nye reglementet som startet fra og med 2020.  
 
Skyttertinget 2019 vedtok at klassesettingen skulle flyttes til 1. oktober, og således ikke følge 
kalenderåret som tidligere (sak 11). Skyttertinget 2019 vedtok også at det skulle være egen 
klassesetting for 15 meter i tillegg til nåværende klassesetting for utendørsskyting, baneskyting 
og feltskyting samlet (sak 10).  
 
Norges Skytterstyre fulgte opp vedtakene på Skyttertinget gjennom presiseringer i sak 64 og 
senere sak 84 i 2019.  Egen klassesetting for innendørs ble gjort gjeldende fra 1/1-2020, mens 
nytt klassesettingstidspunkt starter fra 1. oktober 2020. I sak 64/2019 ble det beskrevet at 
klassesetting for feltskyting skal følge klassesetting i baneskyting.  
 
Administrasjonen viser her videre til styrevedtaket i sak 84/2019 for en presisering av hva som 
gjelder for ny klassesetting innendørs i punkt 1 til 4, og angjeldende utendørs også i punkt 3 og 4.     
 

1. Det er kun skyttere fra klasse junior, eldre junior og i klasse 1-5, og som har skutt offisielle 
DFS-program i 2019 på enten interne og/eller innberettede stevner på 15 meter, som skal ha 
egen klassesetting på 15 meter i 2020. Skyttere fra disse klasser som har skutt stevner på 15 
meter senest i 2018, eller som ikke har skutt stevner på 15 meter, skal fra 1.1.2020 settes i 
samme klasse på 15 meter som de er kvalifisert for utendørs. Skyttere fra alle andre klasser 
skal skyte i samme klasse på 15 meter som de er kvalifisert for utendørs i 2020. 
 

2. Begge innendørsprogram på 15 meter, Skytterbokas punkt 11.130 alternativ 1 og 2, gjelder 
som klassesettingsresultat. (Norges Skytterstyre ga i senere møte en presisering om at 
resultater innendørs med kaliber .22 på andre avstander enn 15 meter også er 
klassesettende. Dette gjeldende om skiven som benyttes er av tilsvarende vanskelighetsgrad 
som beskrivelsen i Skytterbokas punkt 9.410. Eksempelvis er nedskalert 200 meter skive på 50 
meter klassesettende.) 

 
3. Ved ny klassesetting 1. oktober 2020, skal oppnådde resultater i perioden fra  

1.  oktober 2019 til 30. september 2020 legges til grunn. 
 
4. For aldersbestemte klasser gjelder følgende fra 1. oktober 2020: 

Skyttere som når alder for aldersbestemt klasse i løpet av påfølgende kalenderår etter 
klassesettingstidspunktet 1. oktober, skal skyte i klassen de da når alder for. (Eksempelvis en 
53-åring som fyller 54 år den 15. desember 2020, kan skyte i klasse V55 fra 1. oktober 2020)     



 
Administrasjonens drøfting 
I sak 90/2020 ble det vedtatt at klassesettingsresultatene skulle beholdes uendret fra 1. 
oktober 2020 til 30 september 2021. Det ble der oppfordret til at skyttere med få stevner, og 
som på bakgrunn av det hadde gått ned en klasse uten å kvalitetsmessig blitt en dårligere 
skyttere, beholdt klassen for neste års klassesetting.   
 
Koronasituasjonen sin påvirkning på aktiviteten  
Sesongene 2020 og 2021 har blitt spesielle i forhold til situasjonen med korona. I 2020 ble 
baneskyting og feltskyting rammet, mens innendørssesongen høsten 2020 og vinteren 2021 
også ble sterkt påvirket av et lite stevnetilbud.   
 
Baneskyting 
I 2021 ble koronasituasjonen noe forbedret til sommeren, slik at det har vært ganske god 
aktivitet på ettersommeren. Aktiviteten har imidlertid vært klart mindre enn banesesongen i 
2020, selv om de fleste mesterskap er blitt avholdt dette året unntatt Landsskytterstevnet.  
 
I 2020 skjøt 3919 skyttere klasseført i klasse 1-5 banestevne registrert i Mitt DFS. Så langt i 
2021 er dette tallet 2843 skyttere. I siste “normalår” 2019, var samme tallgrunnlag 4863 
skyttere. I 2021 har hver enkelt skytter i gjennomsnitt skutt 3,7 stevner, mens i 2020 var 
tallet 5,7 stevner (I 2019 var det 7,2 stevner i gjennomsnitt). 
 
Innendørs 15 meter 
Innendørs var det en og del aktivitet i fjor høst, men betydelig mindre enn et normalår.  
 
Statistikken viser at det var 3174 skyttere som skjøt innendørsstevnestevne, med 8163 
resultater registrert i 2020/21. (tilsvarende i 2019/20 var 4416 skyttere med 20927 
resultater). Her ser man at snittet i antall stevner per skytter har gått fra nesten fem stevner 
til i underkant av tre stevner.     
 
Administrasjonens vurdering foran klassesettingsåret fra 1. oktober 2021  
Tallene over viser at aktiviteten er sterkt påvirket av koronasituasjonen. Vårt 
klassesettingssystem som tar utgangspunkt i det tredje beste resultat for klassesetting, blir 
også svært påvirket av at skytterne skyter få stevner. Trolig slik at mange havner i en klasse 
de er for god for i et normalår. Administrasjonen vil likevel foreslå at det gjøres et vedtak 
tilsvarende det Skytterstyret gjorde i fjor i sak 90/2020.  
 
Som i fjorårets drøfting mener administrasjonen slik at det bør appelleres til den enkelte 
skytter om å holde seg i den klassen som skytteren har kvalitet for. Eksempelvis en skytter i 
klasse 5 som har skutt tre stevner, 244,244,240, bør selv vurdere om det er riktig å gå ned i 
klasse 4, selv om det etter reglementet er riktig klassesetting. Trolig ville denne skytteren 
med flere stevner holdt seg i klasse 5, og har slik sett nivået for denne klassen. 
Administrasjonen mener en slik oppfordring til skytterne er klok og i tråd med DFS etiske 
retningslinjer. Den innbyr til skytternes refleksjon på “fair play” gjennom ærlighet, åpenhet 
og integritet.    
 
En vurdering om at det er skutt så få stevner at man kunne latt klassesettingen bli stående 
fra året før har blitt drøftet i administrasjonen. Konklusjonen er at det vil medføre både 



kostnadsmessige og tidsmessige utfordringer å gjøre et slikt vedtak. Administrasjonen mener 
helle ikke et slikt vedtak vil være spesielt hensiktsmessig, da flere skyttere både har skutt seg 
opp i klasse og ned en klasse det siste året. Mange har ikke skutt i det hele tatt, og de vil 
uansett beholde sin klasse. beholde sin klasse.  
 
Skytterboka punkt 7.190 beskriver at klassesettingen skal skje med bakgrunn i resultater 
oppnådd på Landsskytterstevnet/Landsdelskretsstevner og samlagsstevner. Selv om de 
fleste har arrangert både samlagsstevner og landsdelskretsstevner, mener administrasjonen 
på bakgrunn av den lave stevneaktiviteten at klassesettingspoengsummene bør bli uendret 
til neste sesong. Statistikken i årsmeldingen viser ikke store endringer av antall skyttere i 
klassene fra 2019 til 2020.   
 
Klasse 2 og klasse 5 styrker seg noe, men påvirker ikke at poengsummene bør endres slik 
administrasjonen ser det. Nivået i klasse 5 blir høyere, men et valg med å sette opp denne 
poenggrensen, vil medføre endringer også for de andre klassene med stående skyting som 
trolig ikke vil være gunstig. Administrasjonen mener også det er viktig å ha ro om 
klassesettingen nå, før debatten om eventuelle større endringer skal gjennomføres på de 
kommende Skytterting, etter det som er bestemt i Langtidsplanen. 
 
Ungdomsklassene 
De klassene som kan sies å være mest rammet av koronasituasjonen er ungdomsklassene. 
De har “mistet” to år på skytebanen i sine respektive klasser i en viktig rekrutteringsalder. 
DFSU har fått flere innspill om at man bør “holde igjen” klassesettingen slik at eksempelvis 
eldre rekruttskyttere skal slippe å rykke opp til junior ved alder for det. Her er det flere 
løsninger som er skissert til overgangsordninger, men slik administrasjonen ser det er ikke 
dette å anbefale.  
 
Uansett system vil det medføre vanskeligheter når disse ordninger skal opphøre, og uansett 
system vil det ikke være mulig å rette opp for de tapte årene som ungdomsskytter. Samlag 
og skytterlag bør imidlertid være oppmerksom på å følge opp de skyttere som skifter 
stillinger, og slik sette trykk på instruksjonsarbeidet til nye stillinger. Saken har også vært 
drøftet grundig i DFSU sitt møte den 8. september, og utvalget støtter administrasjonens syn 
i saken.  
 
Det må også her tillegges, at Skytterstyret allerede har gitt åpning for at ungdomsklassene 
kan forlenge perioden og skyte i sine respektive klasser på mesterskap som avholdes innen 
utgangen av november 2021.          
          
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Klassesettingspoengsummene gjeldende fra 2020 til 2021 videreføres for det nye 
klassesettingsåret fra 1. oktober 2021 til 30 september 2022. Dette gjeldende både for 
klassesetting innendørs og utendørs. 
 
Skyttere som i klassesettingsåret fra 1. oktober 2020 til 30. september 2021 har skutt få 
stevner, og som på bakgrunn av resultatene har skutt seg ned èn klasse, oppfordres til å 
vurdere om eget ferdighetsnivå er slik at de bør stå i samme klasse også etter 1. oktober 
2021.     
  



Saksutredning til Norges Skytterstyre 
Møtedag: 20. september 2021 
Saksnummer: 75/2021 
Sak: Miljøpakkerapport 2021 og årsplan 2022  
Kompetanse: Kapittel 13 
Referanse: Tildeling av miljøpakkemidler for 2021, Miljøpakkerapport 10/2021 

 
Saksopplysninger 
 
Norges Skytterstyre orienteres herved om oppstartede prosjekter i 2021 og plan for 
gjennomføring i 2022. 
 
Kort orientering om prosjekter i 2021: 
DFS fikk miljøpakkemidler til to prosjektet i 2021. Opprinnelig var disse to Falken og 
Begnadalen. Begnadalen lot seg ikke gjennomføre fordi kommunen krevde utarbeidelse av 
reguleringsplan for å gjennomføre endringene som tiltaket medførte. Begnadalen er derfor 
utsatt og Nidaros er satt inn som nytt alternativ.  
 
Tiltaket på Falken skytterlag sin bane, medfører god støydemping. Der har 17 enkeltboliger 
en støyforbedring på inntil 8 dB. Dette oppleves som tilnærmet en halvering av støynivået 
der forbedringen er best. Det er heller ingen boliger innenfor rød støysone etter tiltak.  
 
Tiltaket på Jonsvatnet skytebane tilhørende Nidaros skl, medfører god støydemping. Der 
oppnår man god effekt på til sammen 10 boliger som i dag ligger innenfor støysonene. Man 
oppnår på de meste en demping på 9 dB. Dette oppleves som en halvering av støynivået. En 
bolig vil etter tiltak, være innenfor gul støysone.  
 
 
Prosjekter 2021: 
 
Falken: 
Prosjektet på Falken skytterlags bane gir god støydempingseffekt for boliger i nærområdet, 8 
dB for mest utsatte bolig. 
17 boliger ligger i dag innenfor gul støysone. Høyeste nivå i dag er LAFmax 73 dB.  
Etter tiltak synker høyeste nivå til LAFmax 65 dB og ingen boliger vil bli berørt av støysonene. 
Det bygges båsvegger med takoverbygg på eksisterende standplasser. Totalt støydempes 38 
standplasser, 20 på 200 m-banen og 18 på 100 m-banen. 
 
 
Nidaros: 
Prosjektet på Nidaros skytterlags bane gir god støydempingseffekt for boliger i nærområdet, 
9 dB for mest utsatte bolig. 
11 boliger ligger i dag innenfor gul støysone, hvorav 1 også ligger i rød støysone. Høyeste 
nivå i dag er LAFmax 82 dB.  
Etter tiltak synker høyeste nivå til LAFmax 73 dB og kun 1 bolig blir liggende i gul støysone. 
Bygging av nye 100 m og 200 m standplasser for henholdsvis 16 og 10 skyttere, hvorav 
skytterlaget betaler for 6 standplasser på 100 m og løser inn opsjon for ekstra standplasser 
på 200 m. 



Oversikt og status i prosjektene 2021:  
Stipulerte kostnader med prosjekter i 2021, inkl. mva.:  
  
Falken:  
Kontraktssum: kr 3 178 600,-  
              
Nidaros:  

Kontraktssum: kr 4 574 366,- pluss opsjon ekstra standplasser kr 327 725,-. 
Til sammen: Kr 4 902 091,-. 
Miljøpakken dekker inntil kr 3 700 000,-. Nidaros dekker resten selv og har overført midlene til 
fakturering gjennom DFS. Kr 1 202 091,-. 

Sum kontrakter, opsjoner og egenandeler:   
Registrert forbruk pr 01.09.2021  
Gjenstående ufakturerte kostnader iht. kontraktsbeløp.  
  
Øvrige kostnader 2021   
Adm. kostnader (lønn, reise, opphold, etc., inkludert rådgiver)  
Kostnader prosjektering, utredninger av nye miljøpakke prosjekt  
Uforutsette kostnader (estimert risiko ved eventuelle endringer)  
  
Sum:   
  
Tildelte prosjektmidler 2021   
Godkjent overføring av restmidler fra 2019 til miljøpakke 
Godkjent bruk av restmidler 2020 ved endring Begnadalen til Nidaros 
Overført egenandel Nidaros 
Restmidler overført fra 2020.                     
  

Kr 8 080 691,-  
Kr 0,-    

Kr 8 080 691,-   
  
  

Kr   50 000,-  
Kr   500 000,-  
Kr   250 000,-  

  
 kr 8 880 691,-  

 
 Kr   6 020 000,- 

900 000,- 
600 000,-  

   Kr 1 202 091,-    
Kr     170 861,-   

Sum tilgjengelige midler:  Kr 8 892 952,-  
  
Orientering om prosjekter planlagt i 2021 
 
Mostadmark: 
Prosjektet Mostadmark skytterlag gir god støydempingseffekt for boliger i nærområdet, 19 
dB for mest utsatte bolig. 25 boliger ligger i dag innenfor gul støysone. Høyeste nivå i dag er 
LAFmax 79 dB. Etter tiltak synker høyeste nivå til LAFmax 60 dB og 0 boliger ligger gul støysone. 
Ombygging med nye båsvegger og støyisolasjon på 100 m og 200m standplasser for 
henholdsvis 6 og 10 skyttere. 
 
Prosjektet Mostadmark skytterlag medfører at ingen boliger blir liggende innenfor støysonen 
etter tiltak.  
 
Prosjektet i Mostadmark medfører at ingen boliger blir liggende i støysonen etter tiltak.  
 
Valnesfjord: 
Prosjektet Valnesfjord skytterlag gir god støydempingseffekt for boliger i nærområdet, over 
10 dB for mest utsatte bolig. 23 boliger ligger i dag innenfor gul støysone, hvorav 5 også 
ligger i rød støysone. Høyeste nivå i dag er LAFmax 83 dB  
 



Etter tiltak synker høyeste nivå til under LAFmax 73 dB og ingen boliger ligger etter tiltak i gul 
støysone. Tiltaket innebærer oppføring av nye støydempede standplassbygg for 100 m og 
200m standplasser, med henholdsvis 10 og 10 skyttere. 
 
Prosjektet Valnesfjord skytterlag medfører at ingen boliger blir liggende i rød støysone etter 
tiltak. 
 
 
Årlig fremdriftsplan for Miljøpakkeprosjektene: 
Des – feb.: Detaljprosjektering, avtaler med skytterlagene. 
Mars – april  Anbudsutlysning, valg av anbud. 
Mai Kontrahering. 
Juni – sept.  Byggestart (avhengig av avtale mellom skytterlag og entreprenør). 
Juni – des Byggeperiode. 
Des Ferdigstillelse – Overtakelse. 

 
Forsvarsdepartementet legger føring for sin tildeling av midler at miljøpakketiltak skal 
prioriteres til baner som benyttes av Forsvaret. Dette gjør at eventuelle endringer i 
avtaleforhold mellom Forsvaret og skytterlagene kan påvirke prioritering av 
miljøpakkemidler.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens rapport om miljøpakkemidlene tas til etterretning. 
  



Saksutredning til Norges Skytterstyre 
Møtedag: 20. september 2021 
Saksnummer: 76/2021 
Sak: Videreutvikling av Norgescupen – tre stevnehelger i 2022 
Kompetanse: Skytterbokas vedlegg 3 
Referanse: Styresak 85/2019 og 37/2020 

 

Saksopplysninger 
Styret vedtok følgende i sak 85/2019: 

1. Som en prøveordning for 2021 gjennomføres norgescup (Frendecup) i baneskyting 
over to runder med et siste obligatorisk stevne (finale) for de beste skytterne. Finalen 
legges til en ettermiddag i starten av Landsskytterstevnet. Finalen blir tellende som 
obligatorisk stevne for de ca. 100 beste som deltar i finalen fordelt på de ulike NC-
klasser. Før finalen skytes 3 stevner over to stevnehelger med til sammen 6 stevner, 
hvor av de 5 beste teller. De siste stevnene skytes i forkant av LS. 

2. Klasse V55 blir fast klasse i norgescupen fra og med 2020. 
3. I 2020 og 2021 blir det en prøveordning med norgescup for klasse V65 og V73. 

 
Styret vedtok i sak 37/2020 at prøveordningen utsettes til 2022 grunnet Covid-19. 
 
Administrasjonens drøfting 
Norgescupkomiteen har det siste året fått mange innspill vedrørende gjennomføring av 
Norgescupen. Komiteen anser innspillene som såpass viktige og sentrale, at det er helt 
nødvendig med en full gjennomgang av hele cupen. Dette vil være alt fra antall runder og 
finalegjennomføringer, til hvilke klasser som skal delta og under hvilke forutsetninger.  
 
Korona-pandemien har vist viktigheten med god og innbydende aktivitet som fører til 
samhold og godt miljø. Når det er lokale cuper som har betydelig flere påmeldte en selve 
Norgescupen, da er det essensielt å foreta en full gjennomgang.  
 
Komiteen har allerede satt i gang prosessen, hvor Norgescupen blant annet vil være 
gjenstand til diskusjon på kommende ledersamling i november. Innspillene vi får her, vil 
danne det videre grunnlaget med å foreslå en ny modell for gjennomføring av Norgescupen, 
som legges frem for Norges Skytterstyre.  
 
Norgescupkomiteen har gjennom sommeren, og spesielt i forbindelse med årets 
Norgescuparrangementer, fått flere tilbakemeldinger på at neste års prøveordning ikke bør 
gjennomføres. Argumentene som taler for prøveordningen, er en mulig dekning fra NRK i 
forbindelse med finalene, og at toppene kan profileres mer på TV. Ellers har vi ikke fått 
tilbakemeldinger i positiv favør, og heller ikke Norgescupkomiteen ser klare fordeler med 
prøveordningen.  
 
Det å dra finalene inn i Landsskytterstevnet kan uansett medføre at det «drukner» i LS for 
øvrig, og at det ikke legger til rette for det store markedsføringspotensialet som 
Norgescupen faktisk har. Norgescupkomiteen anser det som svært mye viktigere å 
markedsføre Norgescupen i både egne kanaler og gjennom pressen, utenfor LS. 



 
Gjennom pandemien har det vært en generell lavere aktivitet i hele organisasjonen, og nå 
som samfunnet åpner igjen er det svært viktig å skape god og riktig aktivitet. Som 
organisasjon må vi «ta tilbake» egne skyttere, samt rekruttere nye. Én av metodene er å 
arrangere tre runder neste år, som tidligere, slik at Norgescupen arrangeres hos flere 
arrangører. Alle arrangørene i årets siste runde var generelt opptatt av hvor viktig 
sisterunden er for regionale arrangører. Denne runden skaper blest lokalt, det skaper 
aktivitet i laget, og de har god rekruttering på grunn av den. Dette må vi som organisasjon 
lytte til, og Norgescupkomiteen anser det som spesielt viktig med tre runder neste år; da 
legger vi til rette for mer regional aktivitet, samtidig som det engasjerer skyttere i hele 
landet.  
 
Vedrørende turnus for Norgescupen er det Sørlandet landsdel sin tur for en eventuell tredje 
runde neste år. Norgescupkomiteen anser det som riktig å holde på turnusen. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Prøveordningen for Norgescup i baneskyting vedtatt i sak 85/2019 bortfaller. I 2022 
arrangeres Norgescupen etter dagens ordning med 3 cuprunder med 3 stevner i hver 
runde. Første runde (Vestlandet) og andre runde (Nord-Norge) er tidligere bestemt, 
mens tredje runde legges til Sørlandet landsdel. Utlysning av tredje runde for 2022 
gjøres snarest mulig.  

2. Norgescupkomiteen får fullmakt av Norges Skytterstyre til å gjøre nødvendige 
endringer av Skytterbokas vedlegg 3, herunder premieringsregelverk. 

3. Norgescupkomiteen skal gjennomgå hele Norgescupen, og fremlegge forslag til et 
nytt og forbedret konsept for Norges Skytterstyre innen 1. kvartal 2022. 
 
 

  



Saksutredning til Norges Skytterstyre 
Møtedag: 20. september 2021 
Saksnummer: 77/2021 
Sak: Innspill til endringer i Skytterboka 
Kompetanse: Jf. kapittel 1.400, og kapitler der styret har beslutningsmyndighet 
Referanse: Skytterboka  

 
Saksopplysninger 
Norges Skytterstyre gjør hver høst en vurdering av regelendringer i forbindelse med revisjon 
av Skytterboka. Grunnlaget for vurdering av regelendringer er forslag og innspill fra diverse 
hold, og erfaringer man gjør seg med gjeldende regelverk.  
 
Det må gjøres enkelte rettinger relatert til «trykkfeil» eller manglende oppdatering i enkelte 
punkt/tabeller som følge av andre vedtak som har medført endringer i regelverket. Praksis 
nå er at vi retter slikt i nettversjonen. Vedtak om endringer i regelverk, og eksempelvis 
gjennomgang av hele kapitler, tas i samband med Skytterboka 2021/22.  
 
Siste del av Skyttertinget 2020 (april 2021) har vedtatt en rekke endringer i regelverk som tas 
inn i Skytterboka. Disse refereres ikke her.  
 
Andre forslag/innspill til endringer i regelverket per nå: 

Innspill til regelendringer for 2022 innenfor styrets kompetanseområde Fra 
Endring av regelverk NC – avhengig av styrets vedtak i sak 76/2021 NC-komiteen 
Skytterbekledning, ref. kapittel 8 – erfaring fra frivillig testing, jf. pkt. 8.169 Diverse 
Kapittel 13: Presisere regler om bidrag, ev. satser Adm 
Vurdere om maksavstander for militære våpen skal korrigeres når AG3 forsvinner Feltutvalget 
Vurdere å skille HK416 og Sauer på felthurtig (som i Stang-skyting) Feltutvalget 
  
  

 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga innspill til aktuelle regelendringer for videre saksbehandling. 
 
 
 
  



Saksutredning til Norges Skytterstyre 
Møtedag: 20. september 2021 
Saksnummer: 78/2021 
Sak: Valg av medlemmer til NC-komiteen 
Kompetanse: Skytterbokas vedlegg 3 
Referanse: Styresak 134/2020 

 

Saksopplysninger 
Etter Skytterboka skal Norgescup (NC)-komiteen velges hvert andre år. I dagens regelverk 
(vedlegg 3 til Skytterboka) er dette beskrevet slik: 

2. Administrasjon 
Norgescupen administreres av en komité som er oppnevnt av Norges Skytterstyre. Komitéen 
består av tre representanter (én representant fra Norges Skytterstyre, én representant fra 
Skytterkontoret og én representant for de aktive skytterne). Funksjonstiden for representantene er to 
år. Representanten fra Norges Skytterstyre er komiteens leder. 
 
Dagens NC-komité består av: 
Norges Skytterstyre: Tor Jakob Reitan (leder), valgt for perioden 2020-2021 
Skytterkontoret: Morten Undseth, valgt for perioden 2020-2021 
Aktive skyttere: Jan Kåre Moland, valgt for perioden 2020-2021  
 
Administrasjonens drøfting 
Skyttertingets vedtak vedrørende opprettelse av Teknisk-Sportslig utvalg, gjeldende f.o.m. 
Skyttertinget 2022, bør slik administrasjonen ser det medføre endringer fra høsten 2022. 
Administrasjonen anser det som relevant at NC-komiteens ansvarsområde bør inngå i dette 
utvalget, slik at all sportslig organisering og aktivitet samles i ett utvalg. Grunnet prosessen 
som nå er igangsatt med utvikling av NC, samt at Teknisk-Sportslig utvalg ikke vil komme 
ordentlig i gang før NC 2022 er i gang, mener administrasjonen at NC-komiteen skal ha 
ansvaret for NC frem til høsten 2022. Dette tilhører ikke denne saken som sådan, men 
administrasjonen mener det er relevant å framlegge sitt syn på framtiden for organisering av 
norgescupen 
 
Skytternes representant har historisk vært den som blir valgt som tillitsvalgt under Nordisk 
mesterskap. Tor Harald Lund ble i år ny tillitsvalgt, og Jan Kåre Moland ønsker samtidig å 
fratre fra NC-komiteen, mens Lund er innstilt på å tiltre i komiteen. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Tor Jakob Reitan velges som Norges Skytterstyrets representant i NC-komiteen for 2022. 
Morten Undseth velges som Skytterkontorets representant i NC-komiteen for 2022. 
Tor Harald Lund velges som skytternes representant i NC-komiteen for 2022. 
 
Ny komitésammensetning gjøres gjeldene med umiddelbar virkning. 
 
 



Saksutredning til Norges Skytterstyre 
Møtedag: 20. september 2021 
Saksnummer: 79/2021 
Sak: Status skytebaneinspeksjon, oppfølging av fokusområde anlegg 2019-20 
Kompetanse: Kapittel 13 
Referanse: Langtidsplan 2016-2020, styresak 94/2018, 54/2019, 04/2020, 76/2020 

 
Saksopplysninger 
Norges Skytterstyre orienteres herved om status på sikkerhetsinspeksjoner og oppfølging 
etter avslutningen av fokusområde anlegg i perioden 2019-2020.  
 
Orientering om status sikkerhetsinspeksjoner og videre oppfølging 
I starten av 2021 ble det i sak 9/2021 gitt en oppsummering av arbeidet som var gjort i 
henhold til Langtidsplanen for anleggssektoren. Det fremgikk da at noe arbeid gjenstod før 
alle baner hadde gjennomgått ekstern sikkerhetsinspeksjon. I tillegg har det oppstått et 
behov for etterarbeid og oppfølging av forhold som er avdekket. 
 
Det behovet som har oppstått som følge av gjennomgåtte inspeksjoner beskrives her, i 
tillegg til hvordan den videre oppfølgingen av sikkerhetsinspeksjoner vil foregå.  
 
Status og videre oppfølging av sikkerhetsinspeksjoner: 
I den toårige fokusperioden for anlegg har man aktivt brukt skytebanekontaktordningen som 
en ressurs til å gjennomføre sikkerhetskontroller. Skytebanekontaktene har gjennomført en 
formidabel jobb, og det er gjennomført sikkerhetsinspeksjon på 730 baner per 1 sept. 2021.  
 
De resterende kontrollene av ca. 25 skytebaner viser seg å være hos lag som er nedlagt eller 
i en prosess med nedleggelse. I juni ble ca. 10 av disse lagene formelt nedlagt. Bane-
kontaktene har vært i kontakt med DFS sentralt om videre oppfølging av slike saker, og 
samtidig håndtert noen saker på egen hånd. 
 
Gjennomføringen av sikkerhetskontroller har utvilsomt bidratt til en forbedret sikkerhets-
situasjon. En del baner har fått anbefalt midlertidig stengning inntil utbedringer er utført. 
Det er også tilfeller hvor man har avviklet bruk av enkelte baner innenfor anlegget, men ikke 
hele anlegget. Der det er gitt pålegg om utbedringer har de lagene som fungerer, i stor grad 
utført påleggene. Det er gitt tidsfrister som er romslige nok til at pålegget kan utføres 
innenfor fristen. Noen nødvendige tiltak krever nødvendigvis planlegging og må rent praktisk 
være gjennomførbare innenfor fristens tidsrom.  
 
Påleggene som er gitt bør i løpet av sommersesongen 2021 være ferdig utført. Den konkrete 
oppfølgingen av om påleggene er utført påligger banekontaktene, som har den nærmeste 
oversikten over hvilke baner der pålegg om utbedringer er gitt. Dersom DFS sentralt skal ha 
fullstendig oversikt over baner der pålegg er gitt, og om de er utført, forutsetter det at 
banekontaktene har ajourført disse opplysningene i skytebaneregisteret. Her ser man også 
på mulighetene for å forbedre skytebaneregistrets registreringsmuligheter, for lettere å føre 
opplysninger og hente dem ut.. Erfaringene fra høsten 2021, når ombudsmøtene er avviklet, 
vil bli benyttet til å fullføre skytebaneregisteret på dette området.  
 



At banekontaktene aktivt benytter skytebaneregisteret, vil også i fortsettelsen opprettholdes 
et fokus mot. Fra sentralt hold er det primære å holde fokus på bevisstgjøring og opplæring 
gjennom skytebanekontaktkurs og eventuelt webinarer.   
 
Noen enkeltsaker har vært mer utfordrende pga. utfordringer rundt praktiske forhold og 
muligheter for å gjennomføre utbedringer. Kostnader for å sette banen i forsvarlig stand er i 
noen tilfeller en utfordring, som har medført at man vurderer avvikling av aktiviteten som 
eneste alternativ. Dette gjelder for et mindre antall saker.   
 
Det videre arbeidet med sikkerhetskontroller innebærer i stor grad å følge opp om de pålegg 
som er gitt, har blitt utført. I tillegg er det å avklare om lag som i liten grad opprettholder 
aktivitet skal avvikles.  
 
Andre forhold som har blitt avdekket, er at det i noen grad er lag som har sluppet til 
aktiviteter, som ikke sonderer under organisasjonens egne aktiviteter. Det er også 
utfordringer på enkelte anlegg rundt forståelsen av sikkerhetsforskriften og etterlevelsen av 
denne. I de tilfellene hvor drift av anlegg er felles med andre foreninger fra andre 
organisasjoner, er man avhengig av at samtlige aktører samarbeider om sikkerhet. Dette kan 
være utfordrende der hvor erkjennelsen av sikkerhetsreglene har vist seg å være svært 
forskjellig.  
 
Tidlig i sesongen 2021 oppstod det noen tilfeller hvor det var behov for bistand og hvor også 
politiet var involvert. I de nevnte tilfellene viste det seg at viljen til å etterleve sikkerhets-
forskriften og pålegg gitt av politiet var svært forskjellig. Det er en utfordring når slike 
tilfeller oppstår. Våre tillitsvalgte i de lokale lagene havner enkelte ganger i en ubehagelig 
situasjon og kan bli utsatt for uheldig press som følge av dette.  
 
Den største bekymringen til aktiviteter som presser seg inn på organisasjonens lag, er at ved 
siden av å være sikkerhetsmessig utfordrende, også kan være utfordrende for miljø. Dette 
gjelder både metallforurensing og støy. Når det i tillegg etableres en kultur for å endre 
banenes bruk på en måte som nødvendigvis skaper utfordringer ovenfor omgivelsene, kan 
dette skape omdømmeproblem. Da både for de enkelte lag som er tilknyttet DFS, for 
organisasjonen for øvrig, og i verste fall for skytesporten i sin helhet.  
 
Vi står nå foran en utfordring på miljøsiden vedrørende prosesser i EU-systemet. For 
organisasjonens egen del er det da viktig å få våre lag bevisste på at de ikke må bryte dagens 
regelverk og etter hvert forberede oss på å måtte tilpasse oss eventuelle nye krav som blir 
innført på miljøsiden.  
 
At organisasjonen nå fokuserer sterkt på sikkerhetsarbeidet er også preventivt for 
miljømessige forhold og vårt omdømme ovenfor samfunnet for øvrig. I tillegg er omdømmet 
til skytesporten i sin helhet, avhengig av at de som utøver skyting opptrer sikkerhetsmessig 
ansvarlig. Aktivitet som foregår utenfor etablerte skytebaner, skaper også en økende 
bekymring. DFS bør derfor ha som fokus, i alle organisasjonsledd, at man fortsetter arbeidet 
med at baner som driftes av våre lag, holder seg innenfor de rammer som samfunnet har 
satt gjennom forskrift for sikkerhet. 
 



Viser for øvrig til tidligere statusrapporteringer i styresaker fra 2020. Den største effekten av 
kontrollene er at man har fått en bevisstgjøring rundt oppdaterte baneinstrukser, og at man 
også er gjort kjent med sjekklisten for sikkerhet. Det tilkommer selvsagt også det faktum at 
det som følge av kontrollene er utført en hel del utbedringer på mange baneanlegg. 
 
Det er en sterk anbefaling at alle skytebanekontaktene deltar på ombudsmøtene denne 
høsten, og der gir en rapport om status på utført sikkerhetsarbeid samt oppfølging av om 
pålegg er uført i sine egne samlag. Aktiv bruk av skytebaneregisteret gjennom 
registrereringer av status for de enkelte lag, er herunder også et viktig moment for å 
systematisere sikkerhetsarbeidet.   
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens rapport om status skyebaneinspeksjoner tas til etterretning. 
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